
رئیس قوه قضاییه: 
رونق تولید نباید در حد شعار باشد

رئیس قوه قضاییه گفت: مسئله رونق تولید نباید در حد شعار 
باشد و باید از تولید کنندگان و کارآفرینان حمایت قضایی و مالی کنیم. 
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی رئیس قوه قضاییه 
پس از بازدید از ستاد قوه قضاییه، در جلسه شورای عالی قضایی که در 
همین مکان برگزار شد، با تسلیت ایام شهادت سرور و سالار شهیدان 
حضرت اباعبدالله الحسین )ع(، تصریح کرد: بخشنامه ها، دستورالعمل ها 
و آیین نامه هایی که به همکاران ابلاغ می شود، همگی منبعث از قانون 
و برای اجرای صحیح قوانین و مقررات است؛ لذا نسبت به اجرای این 

مصوبات باید اهتمام به خرج داد و آن ها را جدی گرفت.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به دستورالعمل اخیر درباره کاهش 
همه  و  محترم  قضات  است  لازم  گفت:  زندانیان  کیفری  جمعیت 
همکاران در این زمینه توجه لازم را داشته باشند تا ان شاءالله شاهد 
کاهش جمعیت زندانیان در کشور باشیم.حجت الاسلام و المسلیمن  
رئیسی همچنین در خصوص شعار رونق تولید اظهار کرد: نباید اجازه 
دهیم که این راهبرد در حد یک شعار باقی بماند بلکه باید با حمایت 
حقوقی، قضایی و تسهیلاتی از کارآفرینان و صاحبان سرمایه، زمینه 
تحقق این امر مهم را فراهم سازیم. در این راستا، اولویت تسهیلاتی 
بانک ها باید به سمت جریان تولید در کشور سوق یابد و مردم باید در 

این عرصه شاهد یک اتفاق ملموس باشند.
رئیس قوه قضاییه با تأکید بر لزوم رفع معضل اطاله دادرسی و 
کاهش ورودی پرونده به دستگاه قضایی، فعال تر شدن دوایر حقوقی 
سازمان ها و نهاد ها را در این زمینه بسیار موثر دانست و اظهار کرد: 
از همه دستگاه های فرهنگی، رسانه ها، صاحبان تریبون و فرهیختگان 
می خواهم که همگی دست به دست هم دهیم و نهضت دانش افزایی 

حقوقی مردم را آغاز کنیم.
تسهیل  لزوم  بر  تأکید  با  رئیسی  المسلیمن   و  الاسلام  حجت 
دسترسی آزاد جامعه به اطلاعات و دانش حقوقی، پیشنهاد داد: می توان 
با همکاری مرکز رسیدگی به امور مساجد، معاونت فرهنگی قوه قضاییه 
و جامعه حقوقدانان و وکلای کشور، طرحی با عنوان »هر مسجد، یک 
حقوقدان« را به مرحله اجرا درآورد تا با به کارگیری ظرفیت نخبگانی 
حقوقدانان که در مساجد مختلف کشور وجود دارد، در جهت ارتقای 
سطح آگاهی حقوقی مردم گامی برداشته شود و به این ترتیب شاهد 
افزایش نظم در روابط مردم با یکدیگر و در نتیجه، کاهش دعاوی و 

پرونده های قضایی باشیم.
رئیس قوه قضاییه همچنین با تاکید بر لزوم به کارگیری مشاوران 
قرارداد های مردم،  برای ساماندهی  املاک  حقوقی در کنار مشاوران 
خاطرنشان کرد: برگزاری چند کلاس و کارگاه کافی نیست بلکه باید 
این آموزش ها در همه سطوح فراگیر شود و مشارکت عمومی در این 

زمینه بسیار اهمیت دارد.
حجت الاسلام و المسلیمن رئیسی همچنین بر استفاده حداکثری 
از ظرفیت های حل اختلاف در سایه فرهنگ ملی و دینی سازش در 

قبایل، طوایف، روستاها، خانواده ها و ... تاکید کرد.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
اقدام کانادا در جهت توقیف اموال ایران، این اقدام را غیرقانونی و بر 
خلاف تمام میثاق های بین المللی دانست و تصریح کرد: چنین اقداماتی 
به حقوق کشور ها بسیار  احترام  از سوی کشور های مدعی تمدن و 
تعجب برانگیز است و ما تأکید می کنیم که دست از این کار ها بردارند، 

زیرا ملت ما هرگز زیر بار زور نمی رود.
حجت الاسلام و المسلیمن  رئیسی به کانادا هشدار داد که در 
صورت عدم رفع توقیف اموال ایران، با همکاری معاونت بین الملل قوه 
قضاییه و وزارت امور خارجه، نسبت به شناسایی و توقیف اموال کانادا از 
طریق نهاد های بین المللی اقدام مقتضی صورت خواهد گرفت و به هیچ 
عنوان اجازه تضییع حقوق ملت ایران به هیچ کشوری داده نخواهد شد.

مدیرکل موقت آژانس: به راستی آزمایی و نظارت 
بر برنامه هسته ای ایران ادامه می دهیم

مدیرکل موقت آژانس بین المللی انرژی اتمی با اشاره به سفر اخیر 
خود به تهران تاکید کرد که راستی آزمایی و نظارت بر فعالیت های 

هسته ای ایران ذیل برجام ادامه خواهد داشت.
کرونل فروتا مدیرکل موقت آژانس بین المللی انرژی اتمی دیروز 
)دوشنبه( در سخنرانی خود در شصت وسومین کنفرانس عمومی سالانه 
آژانس بار دیگر بر اهمیت همکاری کامل و به موقع ایران با آژانس 

تاکید کرد.
وی در سخنان خود با بیان اینکه تاکنون 182 کشور پادمان های 
آژانس را اجرا می کنند، گفت: ما در یک سال گذشته به راستی آزمایی 
و نظارت بر فعالیت های هسته ای ایران ذیل برنامه جامع اقدام مشترک 

)برجام( ادامه دادیم و در آینده هم این کار را انجام خواهیم داد.
در  من  افزود:  و  کرد  اشاره  تهران  به  خود  اخیر  سفر  به  فروتا 
جریان این سفر با مقامات ارشد ایران گفت وگوهایی داشتم. ما درباره 
فعالیت های مان طبق برجام و اجرای پادمان ها در ایران رایزنی کردیم. 
من همچنان بر اهمیت همکاری کامل و به موقع ایران در رابطه با 

اجرای توافقنامه پادمانی و پروتکل الحاقی تاکید می کنم.
مدیرکل موقت آژانس در ادامه خاطر نشان کرد: آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به راستی آزمایی عدم انحراف در مواد هسته ای اعلام شده از 
سوی ایران طبق توافقنامه پادمانی ادامه خواهد داد. همچنین ارزیابی ها 
درباره نبود مواد و فعالیت های هسته ای  هسته ای اعلام نشده در ایران 

ادامه خواهد داشت.

واکنش چین به اتهام زنی آمریکا علیه ایران 
درباره حمله عربستان

سخنگوی وزارت امور خارجه چین در واکنش به ادعای آمریکا 
خواستار  آرامکو  پالایشگاهی  مجموعه  به  حمله  درباره  ایران  علیه 

خویشتن داری و خودداری از اقدامات تنش زا شد.
به گزارش رویترز، هوا چونینگ، سخنگوی وزارت امور خارجه 
چین روز دوشنبه به دنبال اتهام بی اساس دولت آمریکا علیه ایران 
مبنی بر دست داشتن در حمله به مجموعه پالایشگاهی شرکت آرامکو 
نفتی  تاسیسات  به  درباره حمله  هر کسی  دانستن  مقصر  که  گفت 

عربستان سعودی بدون مدرک قطعی، غیرمسئولانه است.
این مقام چینی که در پکن سخنرانی می کرد، همچنین خواستار 

آرامش و خویشتن داری شد.
وی در یک کنفرانس خبری روزانه گفت: بدون تحقیقی قطعی، 
فکر کردن درباره این که چه کسی مقصر است، به خودی خودی، 
خیلی هم مسئولانه نیست. موضع چین این است که ما با هر اقدامی 

که درگیری را گسترش داده یا شدت می بخشد، مخالفیم.
وی افزود: ما از کشورهای مرتبط می خواهیم که از اقداماتی که 
موجب گسترش دامنه تنش های منطقه می شوند، اجتناب کنند. ما 
امیدواریم که تمامی طرف ها بتوانند خویشتن داری کرده و به اتفاق هم 

از صلح و ثبات خاورمیانه حفاظت کنند.
به گزارش ایسنا، انتقاد این مقام چیینی درپی این مطرح می شود 
که  مایک پمپئو، وزیر امور خارجه آمریکا در ادعایی بی اساس گفت: در 
حالی که روحانی و ظریف وانمود می کنند که در دیپلماسی مشارکت 
دارند، تهران پشت نزدیک به 1۰۰ حمله علیه عربستان سعودی است!

او در ادامه مدعی شد: ایران حمله ای بی سابقه به این تأمین کننده 
انرژی جهان داشته است. مدرکی دال بر این که این حملات از یمن 
امور  وزیر  این، محمدجواد ظریف،  دنبال  ندارد!به  انجام شده، وجود 
خارجه کشورمان در پیامی توییتری در واکنش به ادعای پمپئو علیه 
ایران مبنی بر اینکه حمله به مجموعه پالایشگاهی شرکت آرامکو کار 
حداکثری« شکست  »فشار  در  که  پمپئو  مایک  نوشت:  بوده،  ایران 
خورده است، به »دورغ حداکثری« روی آورده است.ظریف در ادامه 
گفت: آمریکا و مشتریانش به دلیل این توهم که برتری تسلیحاتی به 

پیروزی نظامی منجر خواهد شد، در یمن گیر افتاده اند.
داد.  نخواهد  خاتمه  فاجعه  به  ایران،  دانستن  مقصر  افزود:  وی 
آغاز  و  به جنگ  دادن  پایان  برای  ما  آوریل  پانزدهم  پذیرفتن طرح 

مذاکرات ممکن است به آن پایان دهد.

روابط و همکاری های  ترکیه  و  ایران  رؤسای جمهور 
مستحکم  دوستانه،  را  گوناگون  های  زمینه  در  کشور  دو 
و روبه گسترش دانستند و بر ضرورت تلاش مسئولان در 
همه  و  پیش  از  بیش  تحکیم  و  تقویت  توسعه،  راستای 
اجرای  روند  در  تسریع  و  تهران-آنکارا  مناسبات  جانبه 
تاکید  ملت  دو  منافع  تامین  درراستای  فی مابین  توافقات 

کردند.
روز  روحانی  حسن  والمسلمین   حجت الاسلام 
دوشنبه در حاشیه پنجمین دور اجلاس سه جانبه سران 
رئیس  اردوغان«  طیب  »رجب  با  ترکیه،  و  روسیه  ایران، 
جمهور ترکیه دیدار و درباره مسائل و موضوعات مختلف 
تبادل  و  گفتگو  هم  با  المللی  بین  و  منطقه ای  دوجانبه، 

کردند. نظر 
رؤسای جمهوری ایران و ترکیه پس از این دیدار، در 
و  یافتند  حضور  کشور  دو  رتبه  عالی  های  هیات  نشست 
روند مناسبات و همکاری های فی مابین و چگونگی اجرا 
بررسی  مورد  را  تهران-آنکارا  توافقات  شدن  عملیاتی  و 

قرار دادند.
میزبانی  از  تقدیر  با  نشست  این  در  جمهور  رئیس 
برگزاری  نوازی دولت و ملت ترکیه در  شایسته و مهمان 
با  روسیه  و  ترکیه  ایران،  جانبه  سه  اجلاس  پنجمین 
سفر  این  کرد  امیدواری  اظهار  سوریه،  موضوع  محوریت 
در  بویژه  و  منطقه  دوملت،  برای  برکت  و  خیر  موجب 

راستای منافع مردم سوریه باشد.
ترکیه  و  ایران  روابط  خوشبختانه  افزود:  روحانی 
دو   مردم  و  دولت  دو  و  بوده  برادرانه  و  صمیمانه  همواره 

کشور در شرایط مختلف در کنار هم ایستاده اند.
دولت  روشن  مواضع  از  تقدیر  با  جمهور  رئیس 
ایران،  علیه  آمریکا  ظالمانه  های  تحریم  برابر  در  ترکیه 
به  مشکلات  رغم  علی  ترکیه  و  ایران  کرد:  خاطرنشان 

روابط اقتصادی همه جانبه خود ادامه خواهند داد.
اینکه  و  به همکاری های دو کشور  اشاره  با  روحانی 
از  استفاده  با  مابین  فی  تجاری  های  همکاری  گسترش 
تجرک  تهران-آنکارا  اقتصادی  مناسبات  در  ملی  پول 
سرمایه  حضور  از  ایران  گفت:  می کند،  ایجاد  جهش  و 

های  پروژه  اجرای  در  ترکیه  خصوصی  بخش  و  گذاران 
استقبال می کند. مشترک 

هفتمین  و  بیست  برگزاری  داد:  ادامه  رئیس جمهور 
در  ترکیه  و  ایران  های  همکاری  مشترک  کمیسیون 
بیش  توسعه  برای  مهمی  بسیار  فرصت  آینده،  روزهای 
مختلف  های  حوزه  در  مابین  فی  های  همکاری  پیش  از 

بود. خواهد 
زمینه  در  ترکیه  و  ایران  اینکه  بیان  با  روحانی 
داشت:  اظهار  دارند،  مشترکی  دیدگاه  تروریسم  با  مبارزه 
همکاری  گسترش  برای  خوبی  های  پیشرفت  خوشبختانه 
زمینه  و  دو کشور حاصل شده  میان  دفاعی  در بخش  ها 
تجربیات  انتقال  و  ها  توسعه همکاری  برای  مناسبی  های 
وجود دارد؛ از اینرو همکاری های ایران و ترکیه در تامین 
امنیت مرزهای مشترک و منطقه ادامه داشته و گسترش 

یافت. خواهد 
رئیس جمهور تاکید کرد: الگوی همکاری سه جانبه 
می  منطقه  امنیت  تامین  در  روسیه  با  ترکیه  و  ایران 
اقتصادی  جانبه  چند  و  جانبه  سه  های  همکاری  با  تواند 
دو  های  ملت  و  منطقه  ثبات  و  توسعه  به  همسایگان،  با 

کشور کمک کند.
های  آبراه  امنیت  حفظ  که  این  بیان  با  روحانی 
همواره  هرمز  تنگه  و  عمان  دریای  فارس،  خلیج  منطقه 
بزرگترین کشور ساحلی مورد توجه  به عنوان  ایران  برای 
را موظف  ایران خود  اسلامی  است، گفت: جمهوری  بوده 

به تامین امنیت آبراه های منطقه ای می داند.
منطقه  های  آبراه  امنیت  کرد:  تاکید  جمهور  رئیس 
و حضور  تامین شود  ساحلی  توسط کشورهای  باید  صرفاً 
برای  کشورها  سایر  از  آنها  دعوت  و  آمریکایی  نیروهای 
تنش  و  مشکلات  افزایش  موجب  تنها  منطقه  در  حضور 

های موجود خواهد بود.
محاسبات  نتیجه  را  یمن  به  حملات  رئیس جمهور 
همه  گفت:  و  دانست  آمریکا  غلط  های  آدرس  و  اشتباه 
ثبات  با مشارکت سازمان ملل متحد،  تا  باید تلاش کنیم 

و آرامش به یمن بازگردد.
ضامن  کشور   ۳ همکاری  اینکه  به  اشاره  با  روحانی 
حاکم  سوریه  در  بیشتری  امنیت  شده  باعث  آستانه  روند 
از سرزمین  این کشور در بخش های زیادی  باشد و مردم 
دولت  به  باید  افزود:  باشند،  داشته  بهتری  شرایط  خود 

ویژه  به  تروریست ها  باقیمانده  با  مبارزه  برای  سوریه 
تا  ها  همکاری  و  کرد  کمک  فرات  شرق  و  ادلب  منطقه 
این  از  یابد؛  ادامه  منطقه  در  تروریست  شدن  ریشه کن 
امنیت  به  منجر  کشور  سه  تلاش های  نتیجه  امیدوارم  رو 
پایدار در سوریه و تحقق حاکمیت مردم آن کشور باشد.

در  نیز  ترکیه  رئیس جمهور  اردوغان«  »رجب طیب 
روبه  و  برادرانه  و  دوستانه  روابط  به  اشاره  با  دیدار  این 
گامهای  هستیم  مصمم  گفت:  ترکیه،  و  ایران  توسعه 
بزرگی که در روابط دو کشور برداشته شده را ادامه داده 

و توسعه دهیم.
تجاری  های  همکاری  افزود:  ترکیه  جمهور  رئیس 
قابل  رشد  ملی  پول های  از  استفاده  با  کشور  دو  بین 

ملاحظه ای داشته و این روند ادامه خواهد یافت.
علیه  آمریکا  های  تحریم  کرد:  خاطرنشان  اردوغان 
حفظ  ترکیه  دولت  نظر  از  و  است  سازنده  غیر  ایران 
دیپلماسی  و  گفتگو  موفقیت  مهم  نماد  عنوان  به  برجام 

از اهمیتت اساسی برخوردار است.
ادامه داد: دو کشور و دو ملت  ترکیه  رئیس جمهور 
و  ایستاده  هم  کنار  در  روزهای سخت  در  ترکیه  و  ایران 

ایستاد. خواهند 
ترکیه  جانبه  سه  همکاری های  اینکه  بیان  با  وی 
بسیار  نتایج  آستانه  روند  قالب  در  روسیه  و  ایران  با 
داشته  منطقه  و  سوریه  امنیت  و  ثبات  برای  خوبی 
مناطق  در  انسانی  تراژدی  از  کشور  سه  توافقات  و 
در   امیدواریم  گفت:  است،  کرده  جلوگیری  مختلف 
قبلی  نشست  توافقات  تکمیل  و  امروز  نشست  نتیجه 
و  منطقه  در  سریعتر  چه  هر  امنیت  و  ثبات  سوچی،  در 

شود. حاکم  ادلب  بویژه 
ایران  مشترک  های  همکاری  اینکه  بیان  با  اردوغان 
در  مشترک  صنعتی  های  شهرک  تشکیل  برای  ترکیه  و 
مناطق مرزی به خوبی پیش می رود که نقش زیادی در 
توسعه و رفاه مردم منطقه خواهد داشت، افزود:  همانطور 
با داعش و تروریسم در کنار دولت و ملت  که در مبارزه 
عنوان دو  به  نیز  بازسازی  در مرحله  باید  ایم،  بوده  عراق 

همسایه قدرتمند به ملت و دولت عراق کمک کنیم.

سخنگوی دولت گفت: رئیس جمهور در جلسه مبارزه با 
مفاسد اقتصادی اعلام کرد که پیش از صدور حکم و اثبات اتهام، 
صفت »مفسد« به کسی اطلاق نشود که رئیس قوه قضائیه هم 

پذیرفت.
در  )دوشنبه(  دیروز  ظهر  دولت  سخنگوی  ربیعی  علی 
نشست خبری، گفت: رئیس جمهور در ادامه مذاکرات آستانه 
و برای برقراری نظم و ثبات سوریه به آنکارا سفر کرده است. 
منازعات  برای حل  را  بیشترین حق  منطقه  مهم  کشورهای 
حالت  بهترین  در  روسیه  و  ترکیه  با  ما  روابط  دارند.  منطقه 

خودش قرار دارد.
وی  بیان کرد: امروز از برکات تحریم این است که رویکرد ما 
در ارتباط با همسایگان بسیار بهبود یافته و امکانات خوبی را برای 

ما فراهم کرده است.
سخنگوی دولت گفت: عده ای به دنبال بی اعتمادی و 
بی ثباتی در منطقه هستند و متاسفانه یمن تحت شدیدترین 

حملات قرار دارد.
ربیعی افزود: ما طرح ۴ ماده ای را در نخستین روزهای 
جمهوری  و  کردیم  آماده  بحران  این  حل  برای  یمن  بحران 
اسلامی ایران آمادگی کامل دارد که صلح و ثبات به یمن و 
همه کشورهای منطقه بازگردد چون ناامنی به نفع هیچ یک از 

کشورهای منطقه نیست.
وی تصریح کرد: امیدواریم که در سفر قریب الوقوع رئیس 
جمهور به نیویورک بتوانیم باز هم حقانیت ایران را به جهانیان 

ثابت کنیم.
سخنگوی دولت ادامه داد: ما هیچ نشانه ای که صداقت در 
آن باشد از آمریکا نمی بینم و بر این اساس امکان دیدار روحانی 
و ترامپ در نیویورک وجود ندارد. توقف کلیه تحریم ها شرط 

ضروری برای آغاز یک دیپلماسی سازنده است.
ثبات  از  قوا گزارشی  اخیر سران  ربیعی گفت: درجلسه 
بر  همچنان  و  شد  ارائه  ارز  بازار  و  تولید  بهبود  و  ها  قیمت 
اختیاراتی که بانک مرکزی برای تنظیم بازار ارز دارد، تاکید شد.
سخنگوی دولت در خصوص حذف یارانه دهک های بالا، 
گفت: مجلس تصمیم گرفته بود سه دهک حذف شود یعنی 
چیزی حدود سی میلیون نفر که با توجه به شرایط اقتصادی 
کشور و تحریمها قطعا تصمیم گیری در مورد سه دهک امری 

دشوار است.  
وی ادامه داد: اصل حذف یارانه افراد ثروتمند ادامه دارد و 
قولی که وزیر کار دادکه در مهر ماه اقدام می شود اجرایی خواهد 
شد و در این امر قطعا فشار به طبقات ضعیف و متوسط وارد 

نخواهد شد.  
ربیعی اظهار داشت: یارانه چند درصد از دهک های بالا 
در مرحله اول در مهرماه حذف خواهد شد یعنی  چیزی حدود 
8۰۰ هزار نفر را شامل می شود، همچنین برای امکان اعتراض 

و پاسخگویی به اعتراض هم  تمهیداتی اندیشیده شده است.
ربیعی با اشاره به تحولات اخیر در جنگ یمن اظهارداشت: 
بنده از همین جا اعلام می کنم که ایران آمادگی کامل برای 
همکاری با سازمان ملل برای بازگشت ثبات به یمن و همه 
کشورهای منطقه را دارد، چرا که ما معتقدیم ناامنی منطقه به 

نفع هیچ یک از کشورهای خاورمیانه نیست.
شورای  اخیر  جلسه  در  که  مباحثی  به  اشاره  با  وی 
هماهنگی سران قوا اتخاذ شد، گفت: یکی از مباحث بسیار مهم 
در این جلسه آن بود که اختیاراتی به وزارت صنعت، معدن و 

تجارت برای تنظیم کالا و خدمات داده شود و بانک مرکزی هم 
تنظیم بازار ارز را برعهده داشته باشد.

رئیس  الوقوع  قریب  سفر  به  اشاره  با  دولت  سخنگوی 
به  بازگشت  ما  نیویورک تصریح کرد: بحث اصلی  به  جمهور 
برجام و شرایط قبل از تحریم هاست و مذاکرات در قالب گروه 
1+۵ می توانست ادامه پیدا کند اما آمریکا این توافقنامه را زیر پا 
گذاشت و ما یک بار با وجود آنکه تحریم بودیم مذاکره کردیم و 

دیگر تحت تحریم مذاکره نخواهیم کرد.
ربیعی تأکید کرد: البته در این سفر باب مذاکره و دیپلماسی 
با کشورهای اروپایی باز است و ما به دنبال آن هستیم که در این 

دیدار منافع جمهوری اسلامی و مردم کشورمان تأمین شود.
وی افزود: در صورتی که رئیس جمهور آمریکا بتواند اعتماد را 
به ما برگرداند، آن زمان می توانیم درباره مذاکره کردن یا نکردن با 
آنان صحبت کنیم اما تا زمانی که آنان صرفا بگویند ما برای مذاکره 
آماده هستیم اما اقدام عملی در راستای تعهداتشان انجام ندهند، 

دردی را دوا نمی کند.
سخنگوی دولت در پاسخ به سؤالی درباره پیشنهاد فرانسه 
برای خط خرید نفت 1۵ میلیارد دلاری تصریح کرد: قرار بر این 
بود که در ازای خرید نفت ایران، پول آن به کشور ما برسد و 
ما در این زمینه تأکید کرده ایم که در قبال تعهد آنان، تعهد 
انجام میدهیم و در صورتی که اروپایی ها برخی از تعهدات خود 
را عملی کنند، ما هم صرفا بخشی از تعهدات خود را عملیاتی 
هم  ما  یابد،  افزایش  آنان  تعهدات  انجام  اگر  و  کرد  خواهیم 

تعهدات خود را افزایش می دهیم.
با  نیویورک  به  رئیس جمهور  سفر  در  قطعا  گفت:  وی 
برجام  در  تعهداتشان  انجام  درباره  اروپایی  کشورهای  سران 
گفتگو و تبادل نظر خواهد شد.سخنگوی دولت در واکنش به 
سؤالی مبنی بر علت صدور اطلاعیه ای از سوی روابط عمومی 
دولت درباره برنامه ای تولید شده در صدا و سیما اظهار داشت: 
متأسفانه مطالب نادرستی پیرامون جلسات سران قوا در صدا 

و سیما منتشر شده بود و ما هم به همین دلیل پاسخ دادیم.
ربیعی تأکید کرد: ما واقعاً دلمان می خواهد که هیچ نگاه 
و چشمی به سمت رسانه های بیگانه نرود و امنیت ملی ما در 
گروی اخبار و اطلاعاتی است که از سوی رسانه های داخلی 
منتشر می شود و باید اعتماد به رسانه های داخلی افزایش یابد و 

این چیزی است که ما به آن معتقد هستیم.
وی گفت: هر چقدر اعتبار رسانه های داخلی ما افزایش 
یابد، امنیت ملی ما هم افزایش می یابد و ما تاکنون هیچ خیر 
و برکتی از رسانه های خارجی ندیده ایم و دلمان نمی خواهد که 

هیچ  نگاهی به سمت رسانه های خارجی برود.
سخنگوی دولت با تأکید بر اینکه ما نباید مردم را ناامید 
اظهار  را در چشم ملت بی اعتبار نشان دهیم،  کرده و دولت 
داشت: البته ما از نقد هراسی نداریم بلکه معتقدیم که انتقادها 
باید سازنده باشد و به گونه ای باشد که مشکلات کشور مرتفع 
شود. نباید مطالب دروغ و جعلی در رسانه های کشور منتشر 

شود.
در  زنان  حضور  پیرامون  دولت  موضع  درباره  ربیعی 
استادیوم های ورزشی گفت: بنده در نشست هفته گذشته به 
طور کامل در این باره صحبت کردم و اظهارات آقای واعظی 
بانوان در  باید برای حضور  اینکه شرایط ورزشگاه ها  مبنی بر 
ورزشگاه ها فراهم شود، با صحبت های بنده در تناقض نیست 
بلکه درباره حضور زنان در ورزشگاه ها یکسری نگرانی وجود دارد 

که باید مرتفع شود.
وی تصریح کرد: البته دولت با حضور زنان در استادیوم ها 
موافق است و وزیر ورزش و جوانان شرایطی را فراهم کرده که 
زنان در بازی  ایران و کامبوج حضور داشته باشند و قطعاً بنده 
بازدید  از ورزشگاه ها  یا معاون وی،  هم به همراه وزیر ورزش 
خواهم کردم تا ببینم چه تمهیداتی برای حضور زنان اندیشیده 

شده است.
سخنگوی دولت در واکنش به سؤالی مبنی بر اینکه آیا 
حضور زنان در بازی ایران و کامبوج گزینشی است یا خیر؟ 
گفت: برای حضور در این بازی، بلیت فروشی انجام خواهد شد و 
همه بانوان می توانند در ورزشگاه حضور یابند و گزینشی مطرح 

نیست.
ربیعی درباره حادثه ای که برای سحر خدایاری رخ داد، افزود: 
این حادثه بسیار تلخ بود اما متأسفانه فضای رسانه ای ایجاد شده در 
مورد این ماجرا بسیار تقلیل گرایانه  بود درحالی که ما باید به صورت 

همه جانبه به چنین پدیده هایی نگاه کنیم.
وی در پاسخ به سؤالی درباره اختلاف میان قوه قضائیه و 
قوه مجریه درباره مبارزه با مفاسد اقتصادی ادامه داد: متأسفانه 
خبری ناقص، هدفدار و برنامه ریزی شده در این باره پخش شد 
درحالی که این جلسه با هدف مبارزه با مفاسد اقتصادی شکل 

گرفته بود و باید به درستی منتشر می شد.
سخنگوی دولت با بیان اینکه دادگاه های مبارزه با فساد، 
اظهار داشت: جلسه  نیست،  برای صید سیاسی کسی  جایی 
سران قوا با دستور مقام معظم رهبری و برای مقابله با جنگ 
جنگ  ستاد  پشت  که  اخباری  و  می شود  تشکیل  اقتصادی 
اقتصادی را تضعیف می کند، به هیچ وجه به نفع کشور نیست و 

ضربه زدن به منافع ملی است.
ربیعی گفت: رئیس جمهور در این جلسه بر رعایت حقوق 
افراد تأکید و همچنین اعلام کرد که »پیش از صدور حکم و 
اثبات اتهام، صفت »مفسد« به کسی اطلاق نشود« و رئیس قوه 
قضائیه هم با تواضع این مسئله را پذیرفت و همه افراد حاضر 
در جلسه سران قوا معتقد بودند که باید با مفسدان اقتصادی 

مبارزه شود.
وی خاطرنشان کرد: قوه قضائیه با فرصت یک آغاز جدید 
برای گسترش عدالت و انصاف روبروست و همه ما به دنبال 
مبارزه با فساد هستیم؛ البته پرونده های سنگینی وجود داشته 
که هنوز در دستگاه قضا مورد رسیدگی قرار نگرفته است و 
دولت حمایت می کند که این پرونده ها هم مورد بحث و بررسی 

قرار گیرد.
ربیعی در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه امضای برجام 
تصمیم دولت بوده یا نظام؟ گفت: برجام مسیر شورای عالی 
امنیت ملی را طی کرد و بر اساس قانون مصوبات شورای عالی 

امنیت ملی بدون امضای مقام معظم رهبری اجرا نخواهد شد.
وی تأکید کرد: بر این اساس امکان نداشته دولت بتواند 
به تنهایی درباره برجام تصمیم بگیرد و مقام معظم رهبری هم 
کاملا هوشمندانه در زمان مذاکرات خط قرمزها را مطرح کرده 

اند.
سخنگوی دولت تصریح کرد: جا دارد که در اینجا بگویم 
روحانی یک فرد بسیار متعهد به اخلاق است و خود را ملزم به 

اجرای منویات مقام معظم رهبری می داند.
نماز  از سخنرانان  برخی  اظهارات  به  واکنش  در  ربیعی 
جمعه مبنی بر اینکه رئیس جمهور به دنبال دوقطبی سازی 

است، گفت: صحبت های رئیس جمهور درباره انتخابات صرفا 
فراخوان مردم به مشارکت در انتخابات بود، چرا که در این دوره 
مردم باید حضور پرشوری در انتخابات داشته باشند و پیام بین 
المللی بسیار زیادی دارد و ما در شرایط تحریم به حضور پرشور 
مردم نیاز داریم و دولت همه تلاش خود را برای حضور پرشور 

مردم در انتخابات به کار می گیرد.
وجه  هیچ  به  رئیس جمهور  اینکه سخنان  بیان  با  وی 
دوقطبی سازی نیست، متذکر شد: پس از سال ۹۶ متأسفانه 
دوقطبی سازی ها آغاز شد و امروز هم ما شاهد ارائه مطالبی 
تحت عنوان دوقطبی مذاکره و مقاومت، دوقطبی خادم و خائن 
و دوقطبی فساد و سلامت و ... هستیم اما تأکید می کنم که ما 
از دوقطبی سازی همواره زیان دیده ایم و نباید به آن توجه شود.
سخنگوی دولت در واکنش به تهدید مقامات آمریکا علیه 
عاملان حمله به تأسیسات نفتی عربستان اظهارداشت: ما شاهد 
بودیم که پمپئو وزیر امور خارجه آمریکا اظهارنظر عجولانه ای 
در این باره مطرح کرد و به صورت تلویحی ایران را متهم به 
این کار کرد که البته فرافکنی و اظهارنظرهای اشتباه سنت 

آمریکایی هاست.
ربیعی با بیان اینکه قطعا همه کشورهای منطقه از این 
موضوع ضرر می کنند و ایران هم همواره به دنبال آرامش در 
منطقه است، ادامه داد: هدف کشورهایی چون آمریکا سرکوب 
منطقه است و فرافکنی هم بخشی از عملیات روانی آمریکاست 
و صرفا باید منتظر بمانیم و ببینیم که چه کسانی از این اقدامات 

سود می برند.
وی در پاسخ به سؤالی مبنی بر تخصیص بودجه به صدا و 
سیما علیرغم انتقادهایی که از دولت می شود، گفت: در دو ماه 
گذشته دولت تلاش کرد که همه تخصیص های سازمان صدا و 
سیما را به طور کامل انجام دهد و این کار را وظیفه خود میدانیم 
چرا که کارکنان صدا و سیما بخشی از بدنه دولت هستند و 

پیگیری تخصیص های صدا و سیما کار درستی بود.
سخنگوی دولت بیان کرد: دولت و سازمان صدا و سیما 
اهداف مشترکی با یکدیگر دارند که تخصیص اخیر هم در این 
راستا انجام خواهد شد و ما نباید گلایه های خود را به طور 
کامل به یک سازمان ربط دهیم.ربیعی در پاسخ به سؤالی درباره 
اظهارات اخیر وزیر کشور مبنی بر اینکه بعد از تابستان نباید 
موضوع حجاب فراموش شود، گفت: بهتر است از آقای رحمانی 
فضلی در این باره بپرسید.وی بیان کرد: موضع دولت درباره 
حجاب کاملا مشخص است و ما همه را دعوت به رعایت حجاب 

می کنیم و نباید حریم ها درنوردیده شود.
سخنگوی دولت در پاسخ به سؤالی مبنی بر موضع دولت 
درباره طرح مجلس برای تعیین تکلیف نیروهای قراردادی و 
همچنین طرح انتزاع سازمان زندانها از قوه قضائیه گفت: هنوز 
این طرح ها در دستور کار دولت قرار نگرفته است و پس از 

بررسی در دولت، موضع خود را اعلام می کنیم.
ربیعی درباره واردات و خرید گندم، گفت: حدود 1۳ هزار و 
2۰۰ میلیارد تومان اعتبار وارد چرخه خرید تضمینی شده است 

و هزار میلیارد تومان هم سهم بانک است که تأمین می شود.
از کشاورزان  نیاز  اندازه  به  اینکه دولت  بر  تأکید  با  وی 
گندم خریداری کرده است، تصریح کرد: بخشی از گندم های 
خریداری شده تبدیل به خوراک و بخشی از آن هم وارد صنعت 
شده است اما ما هیچ مشکلی در زمینه گندم نداریم و دولت به 

طور کامل در این زمینه خودکفا است.

روحانی در دیدار با اردوغان: 

ایران خود را موظف به تامین امنیت آبراه های منطقه ای می داند

ربیعی: تحت تحریم مذاکره نخواهیم کرد
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جهانگیری: جای تعجب است که به جای قدردانی، بیشترین هجمه ها و فشار ها علیه وزارت نفت وارد می شود
اقتصاد و دارایی،  از وزارت  اول رئیس جمهور  معاون 
سازمان برنامه و بودجه و صندوق توسعه ملی خواست تا از 

بخش نفت و گاز حمایت های لازم را انجام دهند.
دیروز  صبح  مقاومتی  اقتصاد  فرماندهی  ستاد  جلسه 
اول رئیس  به ریاست اسحاق جهانگیری معاون  )دوشنبه( 

جمهور برگزار شد.
به  اشاره  با  جلسه  این  در  رییس جمهور  اول  معاون 
گزارش وزیر نفت در خصوص پیشرفت ها و دستاوردهای 
کشور در بخش نفت و گاز در اجرای سیاست های اقتصاد 
کاملا  حوزه  این  در  شده  انجام  اقدامات  گفت:  مقاومتی، 
منطبق با سیاست های اقتصاد مقاومتی بوده است و باید 

با جدیت تداوم یابد.
جهانگیری با بیان اینکه همه ویژگی های اقتصاد مقاومتی 
نظیر دانش بنیان بودن، مردمی کردن اقتصاد، برونگرایی، درون 
زایی و عدالت بنیانی در طرح های اجرا شده در صنعت نفت 
و گاز کشور نمایان است،  تصریح کرد: ایجاد ارزش افزوده و 
ممانعت از خام فروشی، افزایش برداشت نفت و گاز از میادین 
بخش  و  داخلی  پیمانکاران  به  ها  طرح  واگذاری  مشترک، 
و  ها  دانشگاه  حضور  برای  زمینه  کردن  فراهم  و  خصوصی 
شرکت های استارتاپی از دستاوردهای بزرگ وزارت نفت است 

که باید در این زمینه از مدیران این وزارتخانه قدردانی کنیم.
وی ادامه داد: یکی از بخش هایی که در دولت تدبیر 
و امید بطور جدی متحول شد، بخش نفت و گاز کشور بود 
که این تحول مدیون مدیریت صحیح و دقیقی است که به 
این  توانسته محدودیت ها در توسعه  قابل ستایش  شکلی 

صنعت را برطرف کند.

معاون اول رییس جمهور ضمن ابزار تاسف از هجمه 
که  است  تعجب  جای  گفت:  نفت،  وزارت  بر  فشارها  و  ها 
جای  به  باید  خود  درخشان  کارنامه  وجود  با  نفت  وزارت 
متحمل  را  ها  و هجمه  فشارها  بیشترین  تقدیر  و  حمایت 
شود.جهانگیری با اشاره به وضعیت این صنعت در شروع کار 
دولت یازدهم و تاثیر تحریم ها در فروش فرآورده های نفت و 
گاز، گفت: در آن زمان با توجه به عدم فروش و ذخیره شدن 
میعانات گازی در کشتی ها، برخی از مدیران دولت گذشته 
تاکید داشتند که ممکن است با استمرار این شرایط میدان 

پارس جنوبی با تعطیلی مواجه شود.
حتی  و  منابع  کمبود  وجود  با  کرد:  خاطرنشان  وی 
نبود سرمایه گذاری خارجی ،مدیریت کارآمد آقای مهندس 
اتفاق رخ ندهد  این  نه تنها  زنگنه و همکارانش باعث شد 
بلکه همه طرح های نیمه تمام در پارس جنوبی تکمیل شد 
و از آن مهمتر شاهد ایجاد بازار مصرف و فروش محصولات 

آن باشیم.
معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه برای اجرای 
طرح های بزرگ، تامین منابع مالی و فروش نفت و گاز در 
افزود:  از نظر فنی وجود داشت،  دوره تحریم ده ها سوال 
ما در میدان مشترک پارس جنوبی با قطر برداشت برابری 
داشتیم اما در یک دوره قطری ها موفق شدند برداشت خود 
را از این میدان چندین برابرافزایش دهند،  خوشبختانه در 
شش سال گذشته موفق شده ایم با تکمیل طرح های نیمه 
تمام و اجرای طرح های جدید در تولید و برداشت روزانه 

گاز از این کشور جلو بیافتیم.
جهانگیری ادامه داد: در میدان مشترک غرب کارون 

 ۳۵۰ به  بشکه  هزار   ۵۰ از  را  تولید  ظرفیت  ایم  توانسته 
در  که  است  در حالی  این  دهیم  افزایش  نفت  بشکه  هزار 
این میدان ده ها شرکت بزرگ بین المللی درعراق فعالیت 
می کنند تا برداشت بیشتری از این میدان مشترک داشته 
باشند.وی با بیان اینکه همواره مردم از هدررفت و سوختن 
گاز های همراه نفت به دلایل زیست محیطی و اقتصادی 
از هفت  بیش  این شش سال  در  بودند،  گفت:  مند  گلایه 
میلیارد دلار برای جمع آوری گازهایی که به هدر می رفت 
خوراک  جدید،  محصول  ایجاد  با  و  شده  گذاری  سرمایه 

بخشی از صنایع پتروشیمی کشور نیز تامین شده است.
تغییر  از  مقاومتی  اقتصاد  فرماندهی  ستاد  رئیس 
سوخت صنایع کشور از سوخت مایع به گاز به عنوان یکی 
با  و گفت:  یاد کرد  نفت  وزارت  مهمترین دستاوردهای  از 
این دستاورد، دیگر صنایع و نیروگاه های کشور از این بابت 
دیگر نگرانی ندارند و در حوزه زیست محیطی نیز این اقدام 

تاثیرات شگرفی به دنبال داشته است.
معاون اول رییس جمهور افزود: درطول دولت تدبیر 
و امید به بیش از 1۴ هزار روستا گازرسانی شده که معادل 
نکته  و  است  زمینه  این  در  قبل  عملکرد همه دولت های 

مهم این دستاورد عدم استفاده از بودجه دولت است.
وی به بازدید خود از پالایشگاه ستاره خلیج فارس در 
سال 1۳۹2 اشاره کرد و گفت: هر مدیری که دستی در اجرای 
طرح های صنعتی داشت در آن مقطع اگر از این پالایشگاه 
بازدید می کرد متوجه می شد که پیشبرد این طرح بویژه 
با توجه به مسایل مربوط به منابع مالی آن غیر ممکن است 
اما با اصلاح مدیریت طرح و روشهای اتخاذ شده برای تامین 

منابع مالی،  پالایشگاه ستاره خلیج فارس به بهره برداری رسید 
و رکوردهای تولید بنزین کشور بویژه بنزین مطابق با استاندارد 
یورو به بالاترین حد ممکن رسیده است بطوریکه امروز میزان 
آلاینده ها در هوای شهرهای بزرگ کشور به حداقل رسیده 

است.
افتخار است که در کشور  ادامه داد: مایه  جهانگیری 
نفت خیز ما پس از صدسال که از آغاز کار این صنعت می 
گذرد دانشگاه های ما در عرصه اکتشاف، استخراج، تولید 
و تامین زنجیره محصولات و قطعات مصرفی وارد شده اند 
تا جوانان و مهندسان کشور در عرصه کار و عمل به دانش 

بومی این صنعت دست یابند.
وزارت  از  مقاومتی  اقتصاد  فرماندهی  ستاد  رئیس 
اقتصاد و دارایی، سازمان برنامه و بودجه و صندوق توسعه 
را  و گاز حمایت های لازم  نفت  از بخش  تا  ملی خواست 
نبیند  آسیبی  این صنعت  رشد  به  رو  روند  تا  دهند  انجام 
و مردم و کشور از مزایای توسعه بخش نفت و گاز کشور 
بهره مند شوند.معاون اول رییس جمهور ادامه داد: در این 
زمینه اگر نیاز باشد شورای عالی هماهنگی اقتصادی قوای 
سه گانه آماده است تا مصوبات لازم را برای توسعه صنعت 

نفت و گاز کشور اتخاذ کند.
وی با قدردانی از وزیر نفت و مجموعه همکاران وی در 
پیشبرد برنامه های صنعت نفت و گاز کشور با وجود تحریم 
های آمریکا و تلاش این کشور برای به صفر رساندن فروش 
نفت کشور، تصریح کرد: خوشبختانه آمریکاییها در زمینه به 
صفر رساندن فروش نفت ایران ناموفق بوده اند و ما از همه 
توان و ظرفیت موجود برای فروش نفت استفاده می کنیم.


